
  

Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-11-15, § 37 

 
 Tid: 15 november 2007 kl 16.00 – 16.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 28 november 2007 
  

 
Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  
Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  
 
Jan Tigerström (m)  
Kerstin Gustavsson (m)  
Helena Bonnier (m)  
Sören Swärd (m)  
Gulan Avci (fp)  
Mustafa Tümtürk (s)  
Jari Visshed (s)  
Ann-Margarethe Livh (v)  
Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  
Sebastian Carlsson (m)  
Anders Alvebäck (m)  
Per Hallberg (m)  
Claes Fleming (fp)  
Christer Mellstrand (c)  
Kenneth Nilsson (s) tjänstgörande 
Margareta Malm (s)  
Bo Holmberg (s)  
Lotten von Hoffsten (v)  
Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 
Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 
borgarrådssekreteraren Thomas Andersson och biträdande borgarrådssekreteraren 
Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 37 
Centrala upphandlingar av ramavtal. Remiss 
Dnr E2007-000-01837  
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret hade den 24 oktober 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Exploateringsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar på remissen. 
 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Ann-Margarethe Livh 
(v) yrkade bifall till gemensamt förslag som redovisas i bilaga X1. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga X2. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutade, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 
kontorets förslag: 
 
 Exploateringsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar på remissen. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverade sig vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och 
ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga X1. 
 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 
yrkande i bilaga X2. 
 
Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande gavs av ordförande Joakim Larsson m fl (m), ledamoten Gulan Avci 
(fp) enligt bilaga X3. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga X2.  
 
Ersättaryttrande gavs av ersättaren Christer Mellstrand (c) enligt bilaga X3. 
 
 

 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 37, bilaga X1 
 
 
Exploateringsnämnden 
2007-11-15 
 
Tillhör ärende 37 
 
Centrala upphandlingar av 
ramavtal. Remiss 
 
Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 
Ann-Margrethe Livh (v) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut, 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande: 
 
Det finns inget principiellt att invända mot centralt upphandlingsförfarande. Det var 
olyckligt att den borgerliga majoriteten avskaffade den centrala 
upphandlingsorganisationen under sin förra majoritetsperiod. 
 
Några saker bör dock tilläggas. För att den samordnade upphandlingen ska kunna uppnå 
för staden angelägna mål bör upphandlingarna innehålla för staden och dess medborgare 
angelägna krav. Bland annat bör upphandlingarna innehålla följande: 
 

• Anti- diskrimineringsklausul 
• Miljökrav 
• Tillämpning av Vita Jobb- modellen för att komma tillrätta med svartjobb och 

missförhållanden på arbetsmarknaden 
 
Det har betydligt större betydelse för staden och des invånare än begrepp som 
”affärsmässighet” och ”kärnverksamhet” som ingen hittills har lyckats definiera. 
 



  

Tillhör § 37, bilaga X2 
 
 
Exploateringsnämnden  
2007-11-15 
 
Tillhör ärende 37 
 
Centrala upphandlingar av 
ramavtal 
 
Emilia Hagberg (mp) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 

Förslag till beslut 
 
Exploateringsnämnden beslutar 
att  delvis godkänna förvaltningens förslag till svar på remiss Central upphandling av 
 ramavtal, 

att Servicenämnden får i uppdrag att speciellt bevaka avtalstroheten gällande 
 antidiskrimineringsklausulen, 

att  remissvaret ska kompletteras med följande:  
Skäl för att använda centralupphandling är förutom administrativa vinster och 
enhetlighet också viktigt för ett sammanhållet, effektivt arbete för miljö och 
antidiskriminering.   
Miljökrav och sociala krav ska styra val av avtalsområden för centralupphandling. 
Miljökrav ska t ex innehålla krav på att transporter av varor och personal görs med 
miljöbilar (enligt Stockholms stads definition), att fordon som används inte ska ha 
dubbdäck, att transporter ska följa EU/USA steg 1 grundkrav. och att entreprenören 
följa vad som gäller i Stockholms stads miljöprogram för kemiska produkter i 
verksamheten. Upphandlad kost ska vara minst 30 % ekologisk. Upphandling av 
bilpooler underlättar genom central upphandling och bör vara förstahandsalternativet 
vid val av bilar. Samordning av transporter bör vidareutvecklas vid all upphandling. 
 
Med centralupphandling ökar också möjligheten att kontrollera avtalstrohet när det 
gäller antidiskrimineringsklausulen. Bevakningen av antidiskrimineringsklausulens 
efterlevnad bland leverantörer och underleverantörer har tidigare varit bristfällig. Därför 
ges Servicenämnden i uppdrag att särskilt bevaka avtalstroheten gällande 
antidiskrimineringsklausulen. Det kräver också att antidiskrimineringsklausul även 
gäller underleverantörer, vilket inte är fallet med den antidiskrimineringsklausul som 
den borgerliga majoriteten nu inför. Det är allvarligt att vi riskerar att underleverantörer 
diskriminerar med skattebetalarnas pengar.  
 
Vid genomförande av ökad centralupphandling måste det också säkerställas att även 
små entreprenörer kan få möjlighet till ramavtal, t ex genom att man möjliggör anbud i 
mindre volymer. Det är också tveksamt att servicenämnden, som är besatt av tjänstemän 
genomför upphandlingarna. Det är viktigt med fortsatt politisk insyn och styrning. 



  

    Tillhör § 37, bilaga X3 
 
 
    Exploateringsnämnden 

2007-11-15 
 
    Tillhör ärende 37 
 
    Centrala upphandlingar av  

ramavtal. Remiss 
 

Joakim Larsson m.fl. (m) 
    Gulan Avci (fp) 
    Christer Mellstrand (c) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Utöver praktiska överväganden av vilka varor och tjänster som förtjänar särskilt 
beaktande eller undantas från centralupphandling vill vi betona vikten av att stadens 
upphandlingar genomförs på ett konkurrensneutralt sätt. I enlighet med vad som slås 
fast i stadens upphandlingspolicy är det av stor vikt att upphandlingar utformas på ett 
sätt som inte missgynnar mindre företag. 
 
 


